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گفتوگو

ام��روزه ط��ا و جواهر گ��ردش مالي قابل 
توجه��ي دارد ام��ا ب��ه همان نس��بت باعث 
نارضايتي مردم ش��ده است. امروزه کساني 
که طا مي خرند، نسبت به اجرت بالاي آن 
گايه دارند و نمي دانند چگونه و چطور بايد با 
اين معضل رو به رو شوند. البته موارد ديگري 
وجود دارد که مردم را متضرر مي کند اما به 
دليل ناآش��نايي با آنها، به س��ادگي از کنار آن 
مي گذرند و متوجه نمي شوند که با خريد طا 
چه به روزشان مي آيد و تنها زماني به عمق 
فاجعه پي مي برند که مي خواهند طايي که 
خريده اند را پس بدهند يا بفروش��ند. در اين 
رابط��ه رييس انجمن پخش کنندگان طا، 
جواه��ر و نق��ره تهران با تاکيد بر اينکه طا 
يک��ي از بهتري��ن و ايده آل ترين ظرفيتهاي 
توليد و اش��تغال در کش��ور است به نوعي که 
مي تواند گردش مالي بسياري خوبي را رقم 
بزند گفت: با کمال تاس��ف اکنون در شرايط 
خوبي نيستيم و گرايش مردم به طا به شدت 

کاهش داشته است.
محمد اسدي جوزاني با تاکيد بر اينکه امروزه 
قيمت طا بس��يار بالاس��ت و مردم تمايلي 
ب��راي خريد طا ندارند گفت: تفاوت قيمت 
ي��ک گرم طا با آنچه مردم مي پردازند زياد 
است و مردم نگران اين هستند که چرا بايد 
اي��ن همه هزينه کنند. وي عملکرد بيش��تر 
بنک��داران ط��ا را عام��ل اصلي گراني طا 
دانست و گفت: مردم گمان مي کنند که توليد 
کننده يا فروشنده طا سود مي برد، در حالي 
که بنکداران عامل اصلي گراني طا هستند. 
اينها عده اي س��رمايه دار هس��تند که هيچ 
نقش��ي در توليد و توزيع طا ندارند، بلکه با 
پول کاني که در اختيار دارند، طاي توليد 
شده را از توليد کننده مي خرند و با سود 10 تا 

40 هزار تومان در هر گرم مي فروشند. 
رييس انجمن پخش کنندگان طا و جواهر 
و نقره تهران با ابراز تاسف از اينکه اين عده 
در قبال سودهاي کاني که مي برند، به هيچ 
دس��تگاهي پاسخگو نيستند گفت: بسياري 
از بنک��داران طا مالي��ات نمي دهند و هيچ 
نظارتي هم بر عملکرد آنان وجود ندارد. دفتر 
و دس��تکي ندارند که اداره دارايي بخواهد از 
آنه��ا مالي��ات بگيرد و خاصه اينکه پولهاي 
کان��ي به جيب مي زنند بدون آنکه ردپايي 
از خود برجاي بگذارند. البته در بين بنکداران 
افراد با انصافي هم وجود دارد که همه موارد 

قانوني را رعايت مي کنند.
وي بنکداران طا را معضل صنف دانس��ت 

و گفت: طاس��ازان در بدترين ش��رايط و با 
س��مي ترين م��واد، طا را تولي��د مي کنند و 
فروش��ندگان نيز خواب س��رمايه و خطرات 
س��رقت و ديگر تهديدهاي مشابه را به جان 
مي خرن��د ت��ا س��ودي از اي��ن کار ببرند، اما 
بنک��داران طا بدون آنک��ه هيچ زحمتي را 
متحمل ش��وند، درآمدهاي کان ميلياردي 

به دست مي آورند.
اس��دي جوزاني در پاس��خ به اينکه چرا توليد 
کنندگان، طاي س��اخته ش��ده را مستقيم 
به فروش��نده نمي دهند تا دس��ت واسطه ها 
و بنک��داران کوت��اه ش��ود گفت: طاس��از 
س��رمايه اندکي دارد که با آن طا مي خرد و 
پس از آنکه تبديل به طاي ساخته شده کرد، 
به سرعت مي فروشد تا بتواند طاي خام را 
خري��داري کن��د و کار ديگري بس��ازد و تنها 
کس��اني که مي توانند از اين آش��فته بازار نياز 
طاسازان و کمبود نقدينگي توليدکنندگان 

سود ببرند، بنکداران طا هستند.
وي ب��ا تاکيد بر اينکه طاس��از امکان ارايه 
طاي ساخته شده به مغازه دار يا خريدار را 
ندارد گفت: طاس��ازان معمولا در مناطقي 
کار مي کنند که ارتباط زيادي با مردم ندارند 
و خودش��ان ني��ز نمي توانند طاي س��اخته 
شده را دست بگيرند و درخيابانها بچرخند تا 
خريداري پيدا کنند. نتيجه آنکه بنکداران از 

اين نقطه ضعف سوءاستفاده مي کنند.
رييس انجمن پخش کنندگان طا و جواهر 
و نقره تهران با تاکيد بر اينکه طا به معضل 
مافيا دچار شده است گفت: عده اي سرمايه 
دار کان، ب��ازار ط��ا را مديريت مي کنند و 
تاس��ف آور اينک��ه انص��اف ندارند و هر جور 
دلش��ان بخواهد، بازار را مديريت مي کنند. 
تمامي صنف نيز زير سلطه اين مافيا هستند 
و ه��ر ک��س پايش را ک��ج بگذارد يا بخواهد 
قدرت اين مافيا را کاهش بدهد، با ابزار تهديد 

او را تحت فشار قرار مي دهند.
وي افزود: اگر کس��ي بخواهد در برابر زياده 
خواهي ه��اي مافياي طا ايس��تادگي کند، 
اعضاي صنف را مجبور به تحريم او مي کنند 

تا نتواند در صنف طا فعاليت کند.
اس��دي جوزاني با يادآوري اينکه 15 س��ال 
پيش کش��ور ترکيه به معضل بنکداران طا 
مبت��ا بود گف��ت: وضعيت ط��ا در ترکيه 
به اندازه اي آشفته بود که به ايران مي آمدند 
و طاهاي دس��ت دوم ايران را مي خريدند 
و پس از آبکاري در کش��ور ترکيه به عنوان 
طاي دس��ت اول مي فروختن��د. اما دولت 
ترکيه آس��يب شناسي کرد و متوجه مافياي 
طا و بنکداران ترکيه اي ش��د و به س��راغ 
تولي��د کنن��دگان رفت و طاي توليدي آنها 
را خريد و به دس��ت مغازه دار س��پرد. نتيجه 
آن ش��د که با کوتاه ش��دن دست بنکداران، 

امروزه ترکيه دومين کش��ور جهان در توليد 
و صادارت طا شده است.

وي در تشريح حل مشکل کمبود نقدينگي 
طاس��ازان ترکي��ه افزود: دول��ت ترکيه با 
کارگاههاي طاي سازي مذاکره کرد و هر 
15 کارگاه را متح��د و هلدين��گ ايجاد کرد. 
س��پس با تزريق نقدينگي به اين هلدينگها، 
دس��ت بنکداران را کوتاه کرد و نتيجه آن را 
ام��روز مي بينيم ک��ه ترکيه رتبه دوم طاي 
جهان را دارد. رييس انجمن پخش کنندگان 
طا و جواهر و نقره تهران با انتقاد شديد از 
تش��کلهايي که بايد ناظر باشند و نظارتشان 
درس��ت نيس��ت گفت: هرگاه که مجري و 
ناظر يکي ش��د، نه تنها مش��کات حل نشد، 
بلک��ه مافيا قدرت گرفت. زيرا مجري هرگز 
نمي توان��د عملک��رد خ��ود را نقد کند و ناچار 
به س��کوت عمدي مي ش��ود. وي با تاکيد بر 
اينکه اگر طاس��از پول داشته باشد، طاي 
ساخته شده را به بنکدار نمي دهد گفت: حتي 
اگر طا س��از به اندازه اي توان مالي داش��ته 
باش��د که براي ي��ک هفته توليد کارگاهش 
طاي خام داشته باشد، طاي ساخته شده 
را مستقيم به دست مشتري ميرساند، دست 
بنکدار کوتاه مي شود و سود 40 هزار توماني 
در جيب توليد کننده مي ماند. اسدي جوزاني 
در پاسخ به اينکه وقتي معضل را مي شناسيد، 
چ��را با آنها مقابل��ه نمي کنيد گفت: در برابر 
مافياي طا فقط بايد سکوت کنيم. اگر کسي 
جرات داش��ته باش��د و صدايش را بلند کند، 
ابت��دا تهدي��دش مي کنند و اگر گوش نکند، 
ساکتش مي کنند. به عبارت بهتر بايد اجازه 
بدهيم مافياي طا کار خودش را بکند. وي 

ب��ا تاکي��د بر اينکه اگر تابع مافيا نباش��يم، ما 
را ب��ر زمي��ن مي زنند گفت: چندين بار پرچم 
مخالف��ت ب��ا اين رفتاره��ا را بلند کردم و بر 
اصاح امور تاکيد داشتم و مي خواستم دست 
مافي��ا از صن��ف طا کوتاه بش��ود، اما نتيجه 
آن ش��د که ماش��يني به من زد و فرار کرد. 
رييس انجمن پخش کنندگان طا و جواهر 
و نق��ره ته��ران ب��ا تاکيد ب��ر اينکه در صنف 
ط��ا اش��کالات فراواني وج��ود دارد گفت: 
بارها آقايان گفته اند که در طا شن و ماسه 
وجود دارد. س��وال ما اينجاس��ت که اگر شما 
نماينده صنف هستيد، معضل را مي شناسيد 
و صدالبته متخلفان را نيز مي شناس��يد، چرا 
س��کوت کرده و اجازه داده ايد اين تخلفات 

در صنف گسترش پيدا کند؟ 
وي ب��ا اش��اره به اينکه آقاي��ان دايم اعام 
مي کنن��د ک��ه ط��اي قاچاي وارد کش��ور 
مي شود گفت: چرا اين همه حاشيه مي رويم؟ 
کافي اس��ت از هيمن ها بپرس��يم که با کدام 
پش��توانه اي��ن کار را انجام مي دهند؟ کافي 

اس��ت بداني��م نقدينگ��ي را از کجا مي آورند 
و طاه��اي قاچ��اق را از طريق چه کس��اني 
در بازار توزيع مي کنند؟ کافي اس��ت س��ري 
ب��ه بنکداران بزنيم ت��ا طاهاي قاچاق را از 

گاوصندوقهاي بسياري از آنها پيدا کنيم.
اس��دي جوزاني با تاکيد بر اينکه متاس��فانه 
نظ��ارت بر ب��ازار طا ضعيف اس��ت گفت: 
مي گويند عيار طاي زرد بايد 18 باش��د، اما 
کدام بار مسوولان تشکلهاي مرتبط با طا 
س��رزده به س��راغ طافروشي ها رفته و عيار 

طاها را بررسي کرده اند؟
وي با اعام اينکه امروزه 80 درصد کساني 
که نماز مي خوانند يا به واس��طه شغلش��ان 
نمي توانند از طاي زرد استفاده کنند، پاتين 
مي خرند گفت: عيار پاتين بايد 800 باش��د 
در حالي که امروزه عيار بس��ياري از پاتينها 
600 هم نيست. سوال ما اينجاست که کدام 
بار بازرس��ان تش��کلها به سراغ فروشندگان 

رفته اند و عيار پاتينها را کنترل کرده اند؟
رييس انجمن پخش کنندگان طا و جواهر 
و نق��ره ته��ران با تاکيد بر اينکه پاتين بايد 
آزمايش��گاههايي براي عيار س��نجي داشته 
باش��د گفت: کدام محلي را س��راغ داريد که 
آزمايش��گاه عيار س��نجي پاتين باشد و اگر 
فردي نس��بت به عي��ار پاتيني که خريده، 
اعتراض داش��ته باش��د، چگونه مي تواند آن 
را اثب��ات کن��د؟ وي با ابراز تاس��ف از اينکه 
صنعت طاسازي در کشور ما به روز نيست 
گفت: در گذش��ته سنگهايي که روي طاها 
کار ميش��د، فيروزه اصل، سنگ مخصوص 
سيرجان، برليان و ديگر سنگهاي اصل بود. 
اما با کمال تاسف همين مافياي طا و جواهر 

سنگهاي مصنوعي را که براي سامتي زيان 
آور است، وارد کشورمان کردند و براي آنکه 
سود بيشتري نصيب شان شود، روي طا به 
صورت گس��ترده نصب کردند تا با سامتي 

مردم بازي کنند.
وي ب��ا اعام اينکه س��نگهاي مصنوعي به 
فلزات زيان آوري همچون س��رب آغش��ته 
است گفت: امروزه کشورهايي که استاندارد 
طا وجواهر را رعايت مي کنند، به هيچ عنوان 
از سنگهاي مصنوعي استفاده نمي کنند و اگر 
هم اس��تفاده ش��ود، اداره استاندارد آن کشور 
ب��ا آنه��ا برخورد مي کند، اما با کمال تاس��ف 
اين س��نگهاي زيان آور در حالي روي طا 
نصب مي شوند که تشکلهاي مرتبط با طا 
بخش بازرس��ي بسيار گس��ترده اي دارند و 
آقايان بايد پاسخ بدهند که چرا چنين مواردي 
وجود دارد؟ اسدي جوزاني با تاکيد بر اينکه 
مس��وولان تش��کلهاي مرتبط ب��ا طا بايد 
پاس��خ بدهند که س��نگهاي مصنوعي زيان 
آور چگونه از کشور ما سردرآورده است گفت: 
ام��روزه در تمامي دنيا س��نگهاي مصنوعي 
زي��ان آور وج��ود دارد، اما روي کارهاي بدل 
نصب مي شود. اين کارهاي بدل ماندگاري 
زيادي ندارد و مردم به واس��طه ارزان بودن، 
پ��س از آنک��ه جذابيتش را از دس��ت داد، به 
س��ادگي آنها را بي��رون مي اندازند. در حالي 
که طا به واسطه قيمتي که دارد، سالها در 
خانه ها مي ماند و مردم از سنگهاي زيان آور 
به صورت دايم استفاده مي کنند. وي با انتقاد 
از اينکه متاسفانه مافياي طا فاجعه آفرين 
شده است گفت: اگر براي خريد زنجير طا به 
طافروشي ها مراجعه کنيد، متوجه مي شويد 
که اجرت زنجير بالاست و اگر کارهاي خاص 
را نادي��ده بگيريم، ش��ايد بالاترين اجرت را 
داشته باش��د. هنگامي هم که از طافروش 
دليل اين گراني را س��وال مي کنيم، پاس��خ 
مي دهن��د که س��اخت زنجير کار مي برد. در 
حالي که اين طور نيس��ت. س��اخت زنجير در 
اختيار مافياي ديگري است. اينها به واسطه 
پولهاي کاني که در اختيار دارند، خودشان 
زنجير را با دس��تگاه توليد مي کنند و امکان 
وارد کردن دستگاه ساخت زنجير هم به دليل 
قيمت بالاي آن براي خيلي ها وجود ندارد و 
اگر هم باشد، بايد از مافيا اجازه بگيرد. نتيجه 
آن مي ش��ود که آقايان از ساخت زنجير طا 

سودهاي کاني به دست مي آورند.
رييس انجمن پخش کنندگان طا و جواهر 
و نقره تهران با تاکيد بر اينکه شايد افرادي 
هم باشند که زنجير را به صورت دستي توليد 
مي کنن��د گفت:واقعا توليد زنجير به صورت 
دستي بسيار زمان بر است و اگر کسي زنجير 
را دس��تي تولي��د کن��د ، ح��ق دارد که اجرت 

بيشتري بگيرد.

وي با تاکيد بر اينکه امروزه در س��اخت طا 
از روش��هاي بس��يار قديمي استفاده مي شود 
گف��ت: به دليل نب��ود نظارت، طا با موادي 
توليد مي ش��ود که براي س��امتي زيان آور 
است. اما هيچ کس در اين خصوص اطاع 
رس��اني نمي کن��د و اداره اس��تاندارد ني��ز به 
دنبال اجباري کردن س��اخت استاندارد طا 

نيست.
اسدي جوزاني در پاسخ به اينکه مردم به کجا 
اعتراض کنند گفت: متاسفانه مردم تخصص 
لازم را ندارند. مردم وقتي طا ميخرند، فقط 
به مدل ها و قيمت آن توجه مي کنند و هيچ 
تخصصي نس��بت ب��ه اينکه عيار طا چقدر 
اس��ت، تا چه اندازه با استاندارهاي روز توليد 
ش��ده و اشکالات آن چيست، ندارند. نتيجه 
آن مي شود که عده اي فرصت طلب با عنوان 
بنکدار با سرمايه هاي کان هر طايي با هر 
کيفيت وعياري که دلشان بخواهد، سفارش 
مي دهند و در بين مردم توزيع مي کنند وهيچ 

کس هم پاسخگو نيست.
وي با تاکيد بر اينکه مردم به مغازه طافروشي 
اعتماد مي کنند گفت: طافروش��ي ها نيز به 
بنکداران اعتماد مي کنند و اشکال از همين 

جا شروع مي شود.
رييس انجمن پخش کنندگان طا و جواهر 
و نقره تهران در پاسخ به اينکه مردم از کجا 
مي توانند مانع تضييع حقوق خودشان بشوند 
گف��ت: دولت به عن��وان مدافع منافع مردم 
بايد پاسخگو باشد. اگر بازرسان دستگاههاي 
نظارتي با متخصصاني که خودشان دستي در 
کار طا ندارند و عضو مافياي طا نيس��تند 
و تنه��ا ب��ه عنوان کارش��ناس خبره فعاليت 
مي کنند، به صورت س��رزده بازرس��ي هايي 
انجام بدهند، آنگاه مش��خص مي ش��ود که 
بنکداران چه کارهايي مي کنند. وي در پاسخ 
به اينکه چرا تاکنون نسبت به اين موارد اطاع 
رس��اني نکرده ايد با انتقاد ش��ديد از رسانه ها 
گفت: ش��ما به دنبال اطاع رس��اني نيستيد. 
اشکالات طا بسيار است و اگر مي بينيد که 
اعتراض مي کنم، تاوانهاي سنگيني داده ام. 
ب��ه خاطر اعتراضهايي ک��ه کرده ام، کارگاه 
طاسازي من را با 100 کارگر پلمب کردند 
و صدايم به گوش هيچ کس نرس��يد. البته 
ناگفته نماند که اول خواس��ته بودند سکوت 
کنم و چون اعتراض مي کردم، امروز به جايي 
رس��يده ام که خانه ام را فروخته ام، کارگاهم 
پلمب ش��ده و نگران اين هس��تم که انجمن 

را نيز از من بگيرند.
اس��دي جوزاني در پاسخ به اينکه مستنداتي 
در اين خصوص داريد گفت: همه حرفهايي 
که در مورد مافياي طا و مشکات آن زدم، 
قابل اثبات است به شرط آنکه گوش شنوايي 

وجود داشته باشد.  

رييس انجمن پخش کنندگان طلا، جواهر و نقره تهران در گفت وگو با »تجارت« خبر داد ؛

چنبره مافيا بر بازار طلا

اداي احترام مديرعامل بيمه ايران 
به مقام شامخ شهيدان

رييس هيات مديره و مديرعامل بيمه ايران باحضور اعام نشده در 
مراس��م اعطاي لوح بازنشس��تگي ش��هيد »مهدي علي بيگلو« از 
ش��هداي بيمه ايران ، به مقام ش��امخ ش��هيدان دفاع مقدس اداي 

احترام کرد.
به گزارش روزنامه تجارت به نقل از روابط عمومي بيمه ايران ، اين 
مراس��م با حضور آقايان پورکياني رئيس هيات مديره ومديرعامل، 
افخمي مش��اور مديرعامل در امور ايثارگران ، س��امي مدير توسعه 
منابع انساني و خانم فاطمه علي بيگلو همسر و امين علي بيگلو فرزند 

اين شهيد والامقام در ساختمان مرکزي بيمه ايران انجام شد .
در اين مراس��م ، آقاي پورکياني با اش��اره به رش��ادت و ش��جاعتهاي 
رزمندگان اس��ام در طول 8 س��ال دفاع مقدس ، احس��اس امنيت و 
ثبات و آرامش امروز کشور را مرهون ايثار و فداکاري آنان دانست و 
گفت : خانواده هاي معظم شهداء نماد صبر و استقامت و ايثار هستند 
و برهمه ما لازم است که از اين اسطوره هاي صبر و فداکاري، تجليل 

، تقدير و تکريم نموده و هميشه به يادشان باشيم.
همچنين در اين مراس��م ، همس��ر ش��هيد علي بيگلو از حمايت هاي 
بيمه ايران در طول اين مدت تش��کر و قدرداني و عنوان کرد: بيمه 
ايران حامي خانواده ش��هدا بوده و هس��ت ويکي از افتخارات ما اين 

است که از خانواده بزرگ بيمه ايران هستيم.
در پايان اين مراسم لوح بازنشستگي و تقدير توسط مديرعامل بيمه 

ايران به همسر و فرزند اين شهيد بزرگوار تقديم شد .
گفتني اس��ت ش��هيد مهدي علي بيگلو با مدرک کارشناس��ي ارشد 
دررش��ته معماري ، هش��تم بهمن 1365 به اس��تخدام بيمه ايران 
درآمد و در مديريت س��اختمان مش��غول به کار ش��د . وي س��پس به 
طور داوطلبانه در جبهه حضور يافت و س��رانجام هجدهم فروردين 
1366 در منطقه ش��لمچه به عهد و پيماني که با خداي خود بس��ته 
بود، وفا و جانش را فداي معش��وق کرد و به جمع ش��هداي والامقام 

دفاع مقدس پيوست .

مديرعامل صندوق خسارت هاي بدني:
 فقط 5 درصد موتور سواران

 تحت پوشش  بيمه شخص ثالث هستند

جب��اري مديرعامل صندوق خس��ارت هاي بدن��ي عنوان نمود: 10 
ميلي��ون موت��ور س��وار در اي��ران وجود دارند که از اي��ن آمار فقط 5 
درصد تحت پوش��ش بيمه ش��خص ثالث هس��تند. اين آمار به اين 
معناس��ت ک��ه در هر تصادف موتورس��يکلت با عاب��ران، با احتمال 
ب��الاي 90 درص��د طرفي��ن به ويژه عابر، دش��واري هاي فراواني را 

ب��راي رس��يدن به خس��ارت ويا تامين هزينه ه��اي درمان خود طي 
مي کنند. صندوق تامين خسارت هاي بدني؛ با هدف نظم بخشيدن 
به اين چالش که براي س��ال هاي س��ال تبديل به روال هميش��گي 
ش��ده ب��ود، با هم��کاري نهادهاي مهمي همچ��ون وزارت اقتصاد و 
بيمه مرک��زي، ي��ک طرح��ي ملي را از س��ال 1393 طراحي کرد که 
اکن��ون به مرحله عملياتي رس��يده اس��ت. دکت��ر علي جباري مدير 
عامل صندوق در گفت وگويي اطاعات بيش��تري درباره اين طرح 

ملي و فراگير اعام کرده که در ادامه مي¬خوانيد.
 يک��ي از مهم تري��ن اقدام ه��اي انج��ام ش��ده در صن��دوق تامين 
خس��ارت هاي بدني، طرحي اس��ت که قصد تحت پوشش قرار دادن 
موتورسواران فاقد بيمه نامه را دارد. درباره چرايي انجام اين طرح و 

اهميت آن توضيح دهيد. 
ريسک حوادث رانندگي در کشور ما بسيار بالاست. آمار کشته شده ها 
در حوادث رانندگي س��الانه حدود 17000 نفر اس��ت . از سوي ديگر 
بيش از 300 هزار نفر مصدوم نيز از ديگر تلفات اين حوادث است. 
آمارها نش��ان مي دهد حدود 30درصد از اين کش��ته ها و مصدومان 
را موتورس��واران تش��کيل مي هند. فاجعه اما جايي آغاز مي ش��ود که 
بدانيم حدود 95درصد موتورس��واران فاقد هرگونه پوش��ش بيمه اي 
هس��تند. اين در حالي اس��ت که بيمه نامه شخص ثالث حمايت هاي 
خوبي براي راکب و سرنشينان در نظر گرفته است. به خصوص که 
بس��ياري از اين موتورس��واران يا از مش��کات مالي يا از عدم آگاهي 
نس��بت به مزيت هاي بيمه رنج مي برند. تصميم بر يک اقدام جامع 
ب��راي ح��ل اي��ن معضل گرفته ش��د. معضلي که حت��ي روح و روان 
موتورس��واران را نيز به واس��طه عدم آرامش ناش��ي از نداشتن بيمه، 
نشانه رفته بود. در نهايت خروجي اين اقدام جامع، طرحي ملي شد 
که صندوق تامين خسارت هاي بدني با کمک بيمه مرکزي و وزارت 

اقتصاد آن را آماده کرد.
چه روش هايي در اين طرح براي جذب افراد فاقد بيمه نامه در نظر 
گرفت��ه ش��د؟ آي��ا اقدامات تضميني نيز با هم��کاري نهادهاي ديگر 

قابل انجام است؟ 
اين طرح از نظر ايجاد انگيزه براي کساني که فاقد بيمه نامه هستند 
امتيازات خوبي را ارائه مي دهد. حق بيمه يک موتورس��يکلت حدود 
220 هزار تومان است. از سوي ديگر 220 هزار تومان نيز بابت جريمه 
نداشتن بيمه نامه به هزينه هاي متقاضي اضافه مي شود که هزينه را 
در کل به 440 هزار تومان مي رساند. با توجه به اين که جمع کثيري 
از گروه هدف اين طرح را اقشار فرودست جامعه تشکيل مي دادند، 
مجمع صندوق که از وزير اقتصاد، وزير دادگس��تري، وزير صنعت، 
مع��دن و تج��ارت، وزي��ر تعاون، کار و رفاه اجتماعي، رئيس کل بيمه 
مرکزي و و مديرعامل صندوق تش��کيل ش��ده اس��ت، با بخشودگي 
100 درصدي اين جريمه در قالب اين طرح ملي موافقت کردند. از 
س��وي ديگر ما به دنبال گرفتن چند درصد تخفيف از ش��رکت هاي 
بيمه نيز هس��تيم و از تمام اين ها مهم تر، امکان فروش قس��طي نيز 

در اين طرح فراهم شده است.
 به نظر مي رسد با توجه به اين که گروه هدف، موتورسواران هستند 
و بسياري از آن ها تمکن مالي ندارند اجراي اين طرح کمک بسيار 
خوبي از طرف دولت و صندوق به قشر وسيعي از مردم باشد. براي 
اي��ن که اهميت اين مس��ئله را دريابي��د، تصوير کنيد که يک راننده 
موتورسيکلت با يک عابر تصادف مي کند. در وضعيتي که موتورسوار 
فاقد بيمه نامه اس��ت، هم خس��ارت عابر روي زمين مانده اس��ت هم 

خسارت مصدوميت خود راننده نمي تواند جبران شود.
تا به حال وضع به چه منوال بوده اس��ت؟ احتمالا ش��ما در صندوق 
تاکن��ون ش��اهد چالش هاي طرفين يک تص��ادف در نبود بيمه نامه 

بوده ايد.
بله، هر دو طرف بس��يار مس��تاصل بودند. يک تصادف رانندگي در 
صورتي که دو طرف نس��بت به تامين خس��ارات جاني و مالي خود 
اطمينان داش��ته باش��ند، مي تواند با سرعت روي روال منطقي افتاده 
و موجب��ات درگيري ه��اي ديگ��ر را ايجاد نکن��د. اما در وضعيتي که 
موتوسوار فاقد بيمه نامه است، به واسطه فشار رواني که بر دو طرف 

وارد مي ش��ود، زمينه ايجاد تنش و درگيري فراهم اس��ت که ما نيز 
شاهد اين مسئله بوديم. ما متوجه شديم که خانواده ها در اين مسئله 
مستأصل و گرفتار هستند. از همين جا اين مسئله را مطرح کرديم که 
بايد يک طرح ملي در اين باره تهيه شود. اين مسئله صرفا مربوط به 
پرداخت خس��ارت نيس��ت بلکه باعث به وجود آمدن احساس امنيت 
براي راننده مي شود و باعث مي شود شخص بداند که يک پشتوانه 
دارد. اين کمک و خدمت بس��يار خوبي اس��ت و جامعه اماري بالايي 
هم دارد. براي حدود10 ميليون نفر جريمه بخش��يده مي ش��ود که 
رقم قابل توجهي است. بخشش جريمه از سمت منابع صندوق و با 

موافقت مجمع صندوق بوده است.
البته ما پيش از اين هم حمايت از اقشاري که گرفتار مشکل پرداخت 
ديه شده اند را در دستور کار داشتيم .مثا در مورد زندانيان کار بسيار 
خوبي که انجام گرفته ش��ده اس��ت اين بود که در اين 3 س��ال افزون 
بر 20 هزار نفر با پرداخت هاي صندوق آزاد ش��ده اند و يا از زنداني 
شدنش��ان جلوگيري ش��ده اس��ت. در اين بخش ستاد ديه همکاري 
بس��يار خوبي داش��ته اس��ت و وزارت اقتصاد هم دس��تور مستقيم در 

اين باره داده است.
اين افراد پس از آزادي چگونه دين خود به صندوق را ادا مي کنند؟ 
اين افراد به صندوق متعهد هستند و اقساطي از سمت ما براي آن ها 

تعيين شده است و به تدريج از اين افراد مبلغ وصول خواهد شد. 
افق پيش روي صندوق چگونه اس��ت؟ آيا اعداد و ارقامي به عنوان 

هدف گذاري تعيين شده است؟
صندوق به رغم اين که يک سازمان حاکميتي و دولتي است، کاما 
مانند يک بنگاه اقتصادي داراي برنامه ريزي منس��جم اس��ت. هدف 
ما اين بوده اس��ت که صندوق به يک س��ازمان پويا تبديل ش��ود و بر 
اساس رسالتي که بر عهده  آن قرار گرفته است، بايد جايگاه حاکميتي 
خود را مس��تحکم تر کند. ما براي خودروها که 5درصد آن ها فاقد 
بيمه نامه هس��تند برنامه اي مش��ابه آن چه براي موتورسوارها انجام 

داده ايم، در دستور کار خود قرار داده ايم.
همچنين بر اساس قانون بيمه نامه شخص ثالث، 100درصد وسايط 
نقليه ريلي بايد داراي بيمه نامه شخص ثالث باشند که در حال حاضر 
هيچ يک از آن ها دارا نيستند. صندوق در حال حاضر خسارت هاي 
اين ها را پرداخت مي کند. يکي ديگر از چشم اندازهاي ما اين است 
ک��ه صن��دوق اعتماد مردم را به ش��رکت هاي بيمه افزايش دهد.در 
صورت ورشکستگي و لغو پروانه و توقف فعاليت شرکت هاي بيمه، 
جبران خس��ارت به عهده صندوق اس��ت. صندوق از لحاظ توانگري 
مالي بايد به نقطه اي برسد که بتواند به اين رسالت خود عمل کند 

تا اعتماد مردم به شرکت هاي بيمه جلب شود.
 يک اقدام خوب ديگر، اقدام در مورد تفاوت ديه زن و مرد اس��ت. 
پرداخت تفاوت ديه زن و مرد که مقام معظم رهبري نيز بر آن تاکيد 

داشته است، از ديگر وظايف صندوق به حساب مي آيد.
ازديگر عملکردهاي ما مربوط به زنداني  هاي معس��ر اس��ت. صندوق 
از سال 93 تا 95 نزديک به 40 ميليارد تومان در اين بحث پرداخت 
ک��رده اس��ت. صن��دوق به جز پرداخ��ت تفاوت ديه زن و مرد و بحث 
زندانيان معس��ر، فقط در مورد حوادث رانندگي پرداخت خس��ارت را 

انجام مي دهد.

کسب برترين رتبه جايزه ملي مديريت مالي 
ميان شرکت هاي بيمه توسط بيمه »ما«

ش��رکت بيمه »ما« براي چهارمين س��ال پياپي، موفق به کس��ب 
برترين رتبه جايزه ملي مديريت مالي ايران )يادواره دکتر غامرضا 

اسامي بيدگلي( در ميان شرکت هاي بيمه شد.
به گزارش روزنامه تجارت به نقل از روابط عمومي بيمه »ما«، طبق 
ارزيابي  به عمل آمده توس��ط کميته داوري در هفتمين دوره جايزه 
ملي مديريت مالي ايران، شرکت بيمه»ما« تنديس بلورين دريافت 
کرد و براي چهارمين س��ال متوالي موفق به کس��ب برترين رتبه در 

ميان ساير شرکت هاي بيمه شد.
بر اس��اس اين  گزارش، در اين مراس��م که با حضور دکتر س��يدعلي 

صدرالسادات معاون وزير بهداشت، دکتر عباس آخوندي وزير راه و 
شهرسازي، دکتر محمدعلي نجفي مشاور اقتصادي رييس جمهور، 
دکتر محمد قاس��مي معاون پژوهش هاي اقتصادي مرکز تحقيقات 

اس��تراتژيک مجمع تش��خيص مصلحت نظام و جمعي از مديران و 
مسئولان سازمان اقتصادي کشور همراه بود، وحيد وثوق مدير امور 
مالي بيمه »ما« تنديس بلورين و لوح تقدير اين دوره را دريافت کرد. 
اين گزارش مي افزايد اين جايزه هر سال با اهداف حمايت مديريت 
مالي حرفه اي در مس��ير دس��تيابي به جايگاه واقعي در ش��رکت ها و 
س��ازمان ها، تش��ويق و ترغيب ش��رکت ها براي انجام خودارزيابي و 
شناخت نقاط قوت و ضعف و زمينه هاي بهبود، ايجاد فضاي رقابتي 
مناسب و حرفه اي شرکت ها و سازمان هاي ايراني، تعريف راهبردي 
از مديريت مالي و اقتصادي س��ازمان در جهت دس��تيابي به اهداف 
استراتژيک و معرفي و قدرداني از شرکت ها و سازمان هاي برتر در 

حوزه هاي مالي برگزار مي شود.
ش��ايان ذکر اس��ت تندي��س بلورين هفتمين جاي��زه ملي مديريت 
مال��ي اي��ران با توج��ه به عملکرد مطلوب و شايس��ته در حوزه هاي 
مديري��ت مال��ي، ش��فافيت مالي و توفيق در ج��ذب منابع درآمدي 
 ب��ر اس��اس اس��تانداردهاي مال��ي و حسابرس��ي ب��ه بيم��ه »ما« 

اهدا شد.

نرم افزار همراه سرمد، آنلاين شد

ب��ه گ��زارش روزنامه تجارت به نقل از روابط عمومي بيمه س��رمد به 
منظور ارائه خدمات بهتر به مش��تريان و بيمه گذاران اين ش��رکت، 
نرم افزار »همراه س��رمد« در بس��تر اندرويد در دسترس قرارگرفت. 
اي��ن نرم اف��زار پي��ش  از اي��ن به ص��ورت آفاين و ب��ا پيامک قابل 
بهره برداري بود و در نس��خه جديد »همراه س��رمد«، امکان استفاده 

اينترنتي کاربران از آن فراهم شده است.
امکان پرداخت آناين اقس��اط بيمه نامه ها، دسترس��ي به اطاعات 
بيمه هاي تکميلي درمان، ليست مراکز درماني و پيگيري خسارات 
درماني، از جمله خدماتي اس��ت که به نس��خه جديد »همراه سرمد« 

اضافه شده است.
پيش از اين کاربران مي توانس��تند ليس��ت بيمه نامه هاي خود را در 
نسخه آفاين نرم افزار مشاهده کرده و اقساط خود را با آن پرداخت 
کنند. مش��اهده قيمت س��هام، ليست نمايندگي ها، استعام وضعيت 
مالي و پيگيري خس��ارات بيمه نامه ها از ديگر قابليت هاي نس��خه 
قديمي »همراه سرمد« بود، که در نسخه جديد آن نيز همچنان در 

دسترس کاربران قرار دارد.
کاربران مي توانند »همراه سرمد« را از طريق پورتال اينترنتي شرکت 

بيمه سرمد، از صفحه امور مشتريان دريافت کنند.

جلسه توسعه پيشبرد اهداف 
ماموريت هاي بخش تعاون استان گلستان

جلس��ه توس��عه پيش��برد اهداف ماموريتهاي بخش تعاون اس��تان 
گلس��تان با حضور مديران اس��تاني و س��خنراني رئيس شعبه استان 

گلستان شرکت بيمه تعاون برگزار شد . 
جلس��ه توس��عه پيش��برد اهداف ماموريت هاي بخش تعاون استان 
گلس��تان با حضور مديران اس��تاني و س��خنراني رئيس شعبه استان 

گلستان شرکت بيمه تعاون برگزار گرديد . 
در اين جلسه که با حضور نماينده مجلس شهرستان گنبد،فرماندارويژه 
گنبد،مديرکل تعاون،کارورفاه اجتماعي اس��تان و جمعي از مديران 
عامل شرکتهاي تعاوني فعال استان گلستان برگزار گرديد ، ضمن 
بيان ديدگاهها و نظرات موثر در بخش تعاون ، جناب آقاي حيدرنژاد 
رياست شعبه استان گلستان شرکت بيمه تعاون نيز نسبت به معرفي 
بيم��ه تع��اون و خدم��ات مه��م انجام يافته در بخش تع��اون و ارائه 
راهکارهاي فني براي کاهش ريسک سوخت سرمايه شرکت هاي 

تعاوني به ايراد سخنراني پرداختند .

کاشت نهال توسط
 اعضاي پايگاه بسيج  بيمه آسيا

ب��ه گ��زارش روزنام��ه تج��ارت به نق��ل از تصوير روز، به مناس��بت 
فرارس��يدن هفته درختکارى ، اعضاي پايگاه مقاومت بس��يج بيمه 
آسيا اقدام به کاشت 30 اصل نهال در ارتفاع 2800 مترى کوه هاي 

دارآباد منطقه چشمه درازلش نمودند.
در کش��ورمان از 15 تا 22 اس��فند، با عنوان »هفته منابع طبيعي« 
نام گذاري شده است که نخستين روز اين هفته، روز درخت کاري 

است. 
امروزه در محافل علمي و مجامع معتبر دانشگاهي جهان، از جنگل 
با نام »بستر و زيربناي حيات« نام مي برند؛ زيرا اين پديده الهي در 
پاکي آب و هوا، تأمين بيش از شصت درصد اکسيژن مصرفي جهان، 
ذخيره س��ازي آب هاي زيرزميني، جلوگيري از بروز انواع فرس��ايش 
آب��ي و ب��ادي، افزايش مي��زان بارندگي، تعديل دماي محيط، ايفاي 
نقش ريه در نظام تنفس��ي ش��هرها، از بين بردن ميکروب ها، تأمين 
س��امت روح و روان انس��ان، فراهم آوردن شرايط مطلوب تفريحي 
و تفرجگاه��ي، ايج��اد زمينه تخي��ل و تفکر براي هنرمندان، کنترل 
اشعه خورشيدي، دوام و قوام حيات وحش و… نقشي بسيار مهم، 

حياتي و زيربنايي دارد.

اخباربيمه

عي�ار پلاتي�ن بايد 800 
باش�د در حالي که امروزه 
عيار بس�ياري از پلاتينها 
600 ه�م نيس�ت. کدام 
محلي را س�راغ داريد که 
آزمايش�گاه عيار سنجي 
پلاتين باشد و اگر فردي 
نسبت به عيار پلاتيني که 
خريده، اعتراض داش�ته 

باشد
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